
Verslag raadsinformatieavond Veiligheidsregio NHN  

De voorzitter opent de avond. 

Hetty Hafkamp geeft het doel van de avond weer. De raad wordt breed geïnformeerd wat de 
Veiligheidsregio NHN (VRNHN) allemaal doet. Hetty Hafkamp introduceert directeur VRNHN Nico Plug. 

Presentatie Nico Plug: 

-Dhr Plug benadrukt het “zware weer” waar de VRNHN in zat. Hij beschrijft de opdracht van de minister 
van V&J om over te gaan tot het regionaliseren van de brandweer. De regio NHN is de laatste in 
Nederland die is geregionaliseerd. 

-Nico Plug beschrijft hoe de VRNHN is gekomen tot een zero based begroting. Hij geeft aan dat deze 
begroting in zeer korte tijd is neergezet en dat het een aantal jaren duurt voordat de begroting het doel 
treft die men voor ogen heeft. Momenteel kijkt de VRNHN kritisch naar de begroting en waar er nog  
lucht zit. Dit is met name het geval op het gebied van bedrijfsvoering  en inkoop.  Er komt steeds beter 
zicht in de begroting. Eind 2015 is er ook beter zicht op de exploitatie van de VRNHN. 
 

-Bezuinigingen (toelichting door Nico Plug): 

Met de begroting 2015 is tot een taakstelling van €7,4 mln besloten. Het Algemeen Bestuur geeft op 27 
maart 2015 aan dat deze bezuinigingstaakstelling gefaseerd realiseert van 2015-2018. 

Voor 2015 ziet het er naar uit dat de bezuinigingen worden gehaald. De bezuinigingsmaatregelen zijn 
voor het overgrote gedeelte (€6,7 mln) ingevuld. Ook ziet het ernaar uit dat het in 2015 lukt de €1.1 mln 
aan projectkosten te bezuinigen. Dhr. Plug voorspelt dat het de komende jaren ook lukt. 

Echter, van alle bezuinigingsmaatregelen moeten de maatregelen voor de laatste bezuiniging van 
€900.000 (van €6,7 tot €7,4 mln) nog worden ingevuld. Dit is de taak van de commissie brandweerzorg. 

Alle andere taken waarop niet bezuinigd wordt, worden wel gedekt in de begroting.           
Uit ervaring blijkt dat het niet duidelijk is of alle bezuinigingen reëel zijn. Als voorbeeld worden de 
hoogwerkers van de brandweer met al hun taken genoemd (van hoogte blussen, afhijsen patiënten voor 
ambulance). Moeten die wel weg? 
 

Nico Plug geeft aan dat verwacht wordt dat 2015 met een positief resultaat wordt afgesloten. Maar 
geeft aan om zich nog niet rijk te rekenen.  Hij blijft kritisch kijken naar de begroting.  
 
Vragen :  

-Wat is de OOV sleutel? (Mw.  Ouëndag, Groen links) 
Antwoord: In gemeentefonds zit OOV component dat gebaseerd wordt op het aantal risico’s dat zich in 
de gemeente bevindt. De gemeente ontvangt een uitkering om deze risico’s beheersbaar te houden.  



-Wanneer verwacht de VRNHN echt inzicht in de begroting te hebben? (Mw.  Ouëndag, Groen links) 
Antwoord Nico Plug: 3 jaar. 
 
-Waar in de begroting liggen de belangrijkste knelpunten? (Mw.  Ouëndag, Groen links) 

Antwoord: Dit ligt met name bij bedrijfsvoering, inkoop en ict. 
 
- Wat zijn de kosten per inwoner tov andere gemeenten?  (Mw Otto, D’66) 
Antwoord: Er bestaat nog geen goede benchmark tussen Veiligheidsregio’s in Nederland waardoor er 
geen vergelijking op inwonersniveau mogelijk is.   

Ingaande op de opmerking over hoe de verdeelsleutel tussen gemeenten geborgd is:  Op 15 oktober 
2015 wordt een voorstel voor een andere verdeelsleutel gepresenteerd.   

Tot slot merkt dhr Plug op dat er daadwerkelijk voordelen  van de regionalisering aan te wijzen zijn.         
Voorbeelden daarvan zijn: gelijke veilige werkomstandigheden voor brandweermensen. Bergen had 
daarin al goede voorzieningen getroffen. In andere gemeente was dat op een lager niveau 
georganiseerd.  

-Waarom wordt er niet op personeel bezuinigd? (Mw Luttik :Kieslokaal) 
Antwoord dhr. Meijer (VRNHN):  

Er wordt al per kazerne gekeken hoeveel het optimaal aantal vrijwilligers is. De VRNHN werkt naar dat 
optimale aantal toe. Soms zijn er teveel vrijwilligers op een kazerne, op andere plekken is juist een te 
kort. De VRNHN neemt op 3 manieren maatregelen om tot de optimale en meest efficiënte bezetting te 
komen: 

1. Afvloeiing door bedankregeling: Bij de regionalisering  zijn er veel vrijwilligers geweest die 
besloten hebben uit te treden met een vergoeding (leeftijdsgebonden of besluit niet mee te 
gaan naar de regionale brandweer). Daar is veel gebruik van gemaakt.  

2. Verhuizing van vrijwilligers naar andere kazerne. Daar waar er te veel vrijwilligers zijn wordt ook 
ingezet op herplaatsing.  

3. Daarnaast wordt er nog steeds geworven voor kazernes waar er een te kort aan vrijwilligers is. 
 

De laatste kostenbesparende maatregel is dat er gekort is op leidinggevend personeel . Er zijn veel 
minder managers dan voorheen. Momenteel wordt er 1 miljoen bezuinigd op overhead 
overgenomen  personeel van gemeentelijke brandweer.  

-Hoe reken je het ideaal aantal vrijwilligers? 

Antwoord dhr. Meijer (VRNHN) 
Dit wordt berekend aan de hand van garantiefactoren, ofwel hoeveel personen heb je voor een bepaalde 
functie nodig. Deze kan variëren maar ligt gemiddeld ergens tussen de 3 en 4. Voor een tankautospuit 



van 6 personen is het minimum dus 18 personen, voor een snel interventie voertuig (SIV2) is dit 8 
personen. 

-Hoe kan de VRNHN bij de hoge ambitie blijven terwijl er zoveel bezuinigd wordt? (Jan Snijder: D’66) 

Antwoord Nico Plug: De ambitie is in het laatste beleidsplan 2016-2018 bijgesteld. Er wordt niet langer 
vastgehouden om 1 van de 5 veiligste regio’s van Nederland te zijn. Er kom nog een nieuwe beleidsplan.  

-Dhr. Sneijder D’66:Komt er nog een extra pluspakket om luxere zorg te bieden? 

Antwoord Nico Plug: nee, dat zal niet het geval zijn.  

-Waaruit bestaat team Zuid West?  
Hakan Meijer geeft een toelichting op Team Zuid-West. Hij geeft daar bij aan welk gebied het team 
beslaat.  

Hij benoemt ook de sluiting Egmond Binnen. Reden voor sluiting is dat er onvoldoende bezetting van 
vrijwilligers is om deze post open te houden. Verwacht wordt dat deze bezetting er niet komt.  
De huidige vrijwilligers van Egmond Binnen verhuizen naar Egmond aan Zee of naar een andere kazerne 
in de regio. Ook gaat er een aantal weg bij de brandweer. Sommigen maken gebruik van de 
bedankregeling. 

De VRNHN heeft meerdere pogingen gedaan om vrijwilligers te werven voor de post Egmond Binnen. De 
ploegchef Egmond geeft aan dat er voor de kazerne Egmond Binnen 2 wervingen gehouden zijn. 
Daarvan zijn 3 vrijwilligers overgebleven. 
De sluiting van de kazerne Egmond Binnen heeft zeer beperkte gevolgen voor de aanrijtijden. De tweede 
brandweerauto komt 1 minuut later aan. 
Daarnaast wordt aan inwoners Egmond Binnen extra preventieve maatregelen aangeboden. De 
Regionale Brandweer en gemeente trekken hier samen in op. 
 

-dhr Damik(Kieslokaal): Zijn er voldoende vrijwilligers in Egmond Binnen om een Snel interventie 
voertuig (SIV) operationeel te houden? 

Antwoord dhr. Meijer:  Nee, er zijn onvoldoende mensen om een SIV te bemannen.  

-Dhr. Damik (Kieslokaal): Geeft aan dat er op dit moment in totaal 8 vrijwilligers zijn waarvan 1 
binnenkort met pensioen gaat. Dat moet toch genoeg zijn voor de bemanning van een SIV? 

Antwoord dhr. Meijer: Nee, dat is niet mogelijk. Er is in Egmond Binnen een tekort aan bevelvoerders. 
Die heb je nodig om een SIV operationeel te maken. De bezetting om de post Egmond Binnen 
operationeel te houden is niet rond te krijgen.  

-Dhr. Zijler (Gemeentebelangen): komt de post Limmen Egmond Binnen helpen?  



Antwoord dhr. Meijer: Ja, momenteel wordt overdag al wordt uitgerukt naar Egmond Binnen door de 
omliggende posten: Castricum, Egmond aan Zee, Limmen, Heiloo. 

 
 
-Mw Luttik (Kieslokaal): Kan er in Egmond een brandweerkazerne komen op een centraler punt?  

Hakan Meijer: Nee, de dekking zoals die nu is, is conform de wettelijke aanrijtijden. Er is geen noodzaak 
of vermoeden van een extra rendement om kazernes te verplaatsen. De VRNHN werkt nu aan een 
actualisatie van het dekkingsplan. Die wordt in de zomer 2016 opgeleverd. Deze wordt gedeeld met de 
gemeenten.         
 
Mw Luttik: Hoe gaat het met de kazerne in Groet?  

Toelichting kazerne Schoorl en Groet: 

Hakan Meijer: Er is geen garantie dat die blijft bestaan. Groet rukt overdag niet uit omdat er 
onvoldoende vrijwilligers zijn om 1 auto te laten rijden.  
Maar ook voor de avonduren en weekenden is er momenteel een tekort aan vrijwilligers. Daarvoor 
wordt een werving voorbereid.  
Er wordt gekeken naar de regionale spreiding en bezetting door vrijwilligers. Pas dan kijken naar het 
voor bestaan van Groet. 

Toelichting brandweer in de Egmonden 

Presentatie ploegchef Egmond: Dirk Schenk deelt deze taak met Diny ter Harmsel. In de Egmonden 
waren er 40 vrijwilligers, waarvan er 10 zijn afgezwaaid bij de regionalisering. Er zijn er nu 31 over. De 
Egmonden heeft genoeg bevelvoerders. 

Toelichting Post Bergen: 

De verhuizing oude post Bergen naar nieuwe kazerne is in volle gang. Ladderwagen is al weer enige tijd 
in Bergen. 

Presentatie overige taken team Zuid-West (dhr. Meijer) 
Natuurbrand bestrijding: In 2016 wordt er een nieuwe investering gedaan voor 
natuurbrandbestrijdingsvoertuigen. Daarnaast wordt er nog steeds multi-disciplinair geoefend met 
gebiedsbeheerders PWN en Staatsbosbeheer.  

Risicobeheersing: Dit zijn taken die liggen in de advisering rondom vergunningen en evenementen. Dit 
worden ook wel de taken “boven de maatlat” genoemd. Door de advisering van de brandweer te 
betrekken bij deze planvorming is de brandweer in staat een goede brandweerinzet te organiseren. 
Een ander taakaccent is Brandveilig leven. Met name wordt ingezet op preventie-voorlichting voor 
ouderen. Dat is de grootste risico groep. De meeste dodelijke slachtoffers bij brand zijn ouderen. 
Daarnaast wordt ook op scholen voorlichting gegeven, omdat de jeugd de toekomst heeft.  



De focus van de brandweer ligt steeds meer op preventie. 
Daarnaast is Veilig werken is ook een speerpunt binnen de brandweerorganisatie.  
De ploegchef Schoorl zit in team veilig werken en leiderschap. Binnen de regionale brandweer wil men 
een cultuurverandering teweegbrengen op het gebied van veilig werken. Dat begint bij het 
management. Voorbeeld hiervan is schoon werken en afronden. Gebleken is dat door het beperken van 
roet met huidcontact  het risico op kanker verkleint. 

-Wat doet de VRNHN nog meer?  

Toelichting Nico Plug: 
De VRNHN verzorgt het ambulancevervoer in NHN samen met Connexxion.  Aanrijtijden van de 
ambulancedienst zijn belangrijk. Maar alleen kijken naar de aanrijtijd van de ambulance naar de patiënt 
is niet voldoende. Gebleken is dat er veel rendement is te behalen in de schakeling in de 
levensreddende zorgverlening. Dit heet de chain of life.  

Voorbeeld hiervan is het project Burger AED. Door snelle inzet van burgerhulpverleners wordt het 
rendement in de zorgverlening beter. Snel reanimeren vergroot de overlevingskans. Dit project doet het 
goed in de regio.  

Een ander voorbeeld is de call to balloon: hierbij is aandacht geschonken in het logistieke proces in van 
melding van hartfalen bij de meldkamer (112) tot dotterbehandeling in het ziekenhuis.  

Dhr. Plug beschrijft de taken van de teams GHOR en Risico&Crisisbeheersing. Ook noemt hij ook het 
Veiligheidshuis als onderdeel van de VRNHN. 
Tot slot stipt dhr. Plug de verhuizing van onze meldkamer aan. Die zal in de toekomst naar Haarlem 
gaan. 
 

Dhr. Plug geeft aan dat de samenwerking tussen de gemeenschappelijke regelingen als GGD, VRNHN en 
RUDNHN steeds beter verlopen nu alle gemeentesecretarissen betrokken zijn. Ook beleidsmatig zijn er 
steeds meer afspraken tussen de 3 regelingen tot stand gekomen. Hierdoor wordt de samenwerking 
efficiënter.   
Tot slot benoemt dhr. Plug dat de onderbrenging van de VRNHN en de GGD in 1 pand ook 
kostenbesparing oplevert. 

-Hoe kan de VRNHN de informatievoorzieningen met gemeenten verbeteren? 
 
-Mw Luttik (Kieslokaal): Hoe vertaalt de VRNHN haar stukken/beleid naar bewoners?  

Het verzoek aan de VRNHN is om in te zetten op publiekscommunicatie. Voorlichting in de wijk waarbij 
mensen gewezen worden op de aanwezige risico’s en maatregelen die zij zelf kunnen nemen om deze 
risico’s te beperken. Mensen die geen risico zien willen vaak niet geïnformeerd worden. Dus er valt veel 
te winnen met goede voorlichting. 



Dhr. Snijder (D’66): stelt voor om gebruik te maken van de gemeente krant.  
 

-Mw Hafkamp: Er is al een aanbod gedaan bij de bewonersvereniging Egmond-Binnen voor een 
voorlichtingsavond brandveiligheid met het verzoek om de behoefte onder inwoners te peilen.  Deze 
staat gepland voor 9 december 2015. 

De gemeente zal in elk geval een avond organiseren samen met de brandweer.  Onderwerp is 
brandweerzorg in Egmond-Binnen en brandpreventie voor inwoners (wat kan je zelf 
doen?).                                   
Dhr. Zijler (Gemeentebelangen): Is een voorstander van informatieavonden. Heeft daar een goede 
ervaringen mee. 

-Mw Luttik (Kieslokaal)           
Op elk programma wordt wel iets bezuinigd. Kan er nog meer bezuinigd worden op de overhead? 
Antwoord: daar wordt naar gekeken . 
Mw Luttik wil geïnformeerd worden over het nieuwe dekkingsplan dat in de zomer 2016 gepresenteerd 
wordt.  

 

 


